
Elöre a XII. kongresszus határozatainak végrehajtásáért! 
(Az MSZMP Központi Bizottságának május elsejei jelszavaiból) 

71. évfolyam 
95. szám 

1981. 
április 24., 

péntek 
Ára: 

1,40 forint 

Tegnap délelőtt ülést tartott Szeged megyei város ta-
nácsának végrehajtó bizottsága. A testület az előterjeszté-
sek. között megtárgyalta a Felső Tisza part es hidjökörnyék 
reszletes rendezési tervét; az idei tanácstag-beszámolókról 
és lakóbizottsági választásokról szóló jelentést, majd a na-
pirendi témák között elemezte együttműködési szerződései-
nek teljesülését; a gyermekélelmezés helyzetét és a tanuló-
ifjúság napközi otthonos ellátását, továbbá az ipart osztály 
munkáját. 

Nyolcezer érdeklődő, 1200 felszólaló 
A tavaszi ta.vácstagbeszá-

molókra mindenekelőtt a 
lakosság élénk érdeklődése 
volt jellemző. Egészen pon-
tosan 7988 választópolgár 
vett részt a városi közélet 
e fontos fórumain és 1298 
felszólalás hangzott el. Idén 
a fiatalok is nagyobb érdek-
lődést tanúsítottak a varos 
ügyei i r án t A tanácstagok 
jó felkészültségről és város-
politikai jártasságról győz-
ték meg az érdeklődőket 
Egyre több tanácstagbeszá-
molón vettek részt a városi 
szolgáltató és kommunális 
vállalatok- képviselői, s így 
a velük való párbeszéd is 
közvetlenebbé vált. 

Tájékoztatásul érdemes 
áttekinteni a lakosság által 
szovatett közérdekű javasla-
tok. kérések, panaszok tárgy-
körét. Legtöbb . bejelentés 
idén is a városi köztiszta-
sággal foglalkozott. Egyéb-
ként valamennyi városrész-
ben sajátos problémakörök 
kerültek szóba. így a Bel-
városban esősorban, a ház-
kezelés, a • parkgondozás, az 
ú j lakónegyedekben a gyer-
mekorvosi .ellátás, a játszó-
terek állapota, .a távfűtéssel 
összefüggő panaszok és a 
nngyforgalmú útkeresztező-
dések gyalogos átkelőin ük 
biztonsaga dominált, Rólcu-
son és a ijeremkerületekben 
általában a nyíltszelvényű 
csatornák állapota és sorsa, 
a közlekedés, a közvilágítás, 
a kereskedelmi ellátás témái 
szerepeltek a felszólalások-
ban. Fodortelep. Hattyas. 
Alsóváros. Gyálarét és Do-
rozsma lakossága a gázbe-
vezetés lehetőségeiről ér-

deklődött leginkább. Haty-
tyason eleven gond az utca-
nyitások rendezése ' is, Mi-
hályteleken pedig a házhely-
osztás megöregedett, témája 
és 120 telek vízellátásának 
ügye váltott ki véleménye-
ket. 

Bebizonyosodott a tanaes-
tagbeszámolókon, hogy az új 
lakónegyedek fűtése es me-
legvízellátása nem. tökélete-
sen megoldott. Nagyon so-
kan panaszolták, hogy a la-
kások hőmérséklete gyak-
ran alig haladta meg a 16 
Celsius fokot, s a Városgaz-
dálkodási Vállalat, meg a 
DÉLÉP dolgozói a panaszok-
ra esetenként igen gorombán 
reagáltak. A két vállalat 
jelenlévő képviselőinek vála-
szai sem nyugtatták meg a 
lakosságok. Azt is szóvá tet-
tek ugyanis, hogy a lakás-
homérsekietet szaoályoao or-
szágos rendeletet is felül 
kellene vizsgálni és módo-
sítani kellene. 

Idén először munkahelyi 
tanácstag he szamotokat . • is 
szerveztek: 31 munkahelyen 
több mint 1800 dolgozó tisz-
telte meg részvételével és 
érdeklődésével a tanácstago-
kat. 

A végrehajtó bizottság 
szükségesnek tartja, hogy a 
tanácstagbeszámolókon el-
hangzott közérdekű bejelen-
téseket, javaslatokat a ko-
rábbi szokásoknak megfele-
lően kezeljék a tanács szer-
vezetei és intézkedésre, vá-
laszra küldjék meg ezeket, az 
illetékeseknek. Az intézke-
désekről mind a tanácstago-
kat, mind a felszólalókat ér-
tesitik. 

évvel ezelőttinél, nem éri el 
sem az országos, sem a me-
gyei átlagot. Az általános is-
kolások létszáma is igen 
megnőtt, s itt is, ennek el-
lenére — bár jelentős volt 
az ellátás kiszélesítése — a 
napközisellátás csak 44,5 szá-
zalékos. Az országos átlagnál 
ez jobb, a megyeinél gyen-
gébb. Ez az eredmény, állan-
dó és szívós szervező mun-
kával, nagy erőfeszítésekkel 
született, s a Tehetőségeknek 
szinte véges kihasználásával. 
A konyhák engedélyezett fő-
zőkapacitásút általában 50 
százalékkal kell túllépni a 
jelenlegi helyzet fenntartásá-
hoz, s a vendéglátó vállala-
tok is jelentősen besegítenek. 

Ezzel együtt jár. hogy a 
főzőkonyhák hálózata megle-
hetősen zsúfolt es elörege-
dett, túlterhelt. Kritikus pont, 
hogy a Juhász Gyula utcai 
központi konyha statikai-
lag elavult — így ismét más 
konyhákra jut nagyobb sze-
rep. 

Az iskolai napközisellátás 
bővítését a tálalókonyhák 
elégtelensége is nehezíti, hi-
szen már így is csak több 
turnusban szervezhető meg a 
gyermekek ebédeltetése. 

A végrehajtó bizottság 
úgy foglalt állást, hogy a 
bővítés minden ésszerű le-
hetőségét meg kell ragadni, 
igényelve a vendéglátó vál-
lalatok további segítségét is. 
Megoldást azonban csa£ a 
főzőkapaciiás '"'jelentős bőví-
tése erédménvözhét, áminek 
sorsáról az ú j ötéves terv 
lehetőségeinek ismeretében 
dönthet majd magasabb ta-
nácsi testület. 

Kádár János, a Magyar 
Szocialista Munkáspárt Köz-
ponti Bizottságának első tit-
kára csütörtökön — egész na-
pos program keretében — a 
főváros lakosságának élet-
körülményeiről, Budapest 
fejlődéséről tájékozódott, s 
ennek során megtekintett 
több új létesítményt is. Fő-
városi körútján Maróthy 
László, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a bu-
dapesti pártbizottság első tit-
kára és Kelemen Lajos, a fő-
városi tanács elnökhelyettese 
kalauzolta a Központi Bi-
zottság első titkárát. 

A program a fővárosi ta-
nácsnál kezdődött, ahol 
Szépvölgyi Zoltán tanácsel-
nök adott tájékoztatást Bu-
dapest utóbbi fél évtizedben 
elért fejlődéséről és VI. öt-
éves tervéről. Elmondta: az 
V. ötéves terv fővárosi fel-
adatait döntő többségben tel-
jesítették, Budapest gyors 
ütemben, minden korábbit 
meghaladóan fejlődött. A fő-
városiak életkörülményei 
szinte minden térületen ja-
vultak. Az egyes városré-
szek és kerületek közötti 

Az MSZMP KB első titkára az épülő sportcsarnoknál 

tetett figyelmet fordít Buda- vevő szovjet szakértői csa-
pest fejlesztésére, az életkö- port főmérnöke köszöntötte 

nagyrészt a múltból örökölt rülmények javítására. Ehhez az érkezőket. 
— ellátásbeli különbségek azonban ezután is összefő- Szabó Sándornak, 
csökkentek. 

Oszlopok a levegőben 

az 1 
gasra, fegyelmezett, gondos milliárd 700 millió forintos 
és lelkiismeretes munkára beruházás operatív bizottsá-
van szükség. ga titkárának kalauzolásá-

A fővárosi tanácstól met- Val a majdani sportbejárón 
róval a Sugár-üzletközpont- keresztül sétara indultak a 
ba indult u Központi Bizott- háromemeletes nagycsarnok-
aiig első titkára.' Útközben b f t ? t 
— a Deák tértől az Örs vezér Valójában belülről ér-
térig — Daczo József, a BKV zékelhetök igazán a csar-
vezéwgazgatojaes- Buta Ist- nok-,'itkmumentáTis méretei 

Kádár János elismeréssel «««• « 'Metró Bzeinág Igaz-" _ mondottá Kádár János, s 
nagar janos ensmercssei g a t ó , a adott tájékoztatást a n a ™ érdeklődéssel' szemlél 

szólt a gyaravodas főváros- tovább énülő metróhálózat- , . , , s 7 ' e i n IV" 
szerte látható eredményeiről e p U l ° m e t r o h te a •Szovjetunióból^ szállí 
Hangsúlyozta: pártunk a to- A z o r s z á g legnagyobb ke 
vábbiakban is megkülönböz- r e skedelmi létesítményéhen 

Csehik Ferencné 

Az elmúlt öt esztendőben 
86 ezer új lakás épült, nyolc-
ezerrel több, mint a megelő-
ző tervidőszakban. Az ú j 
otthonokkal, valamint lakás-
cserékkel csaknem 400 ezer 
fővárosi lakos korábbi lakás-
gondjai oldódtak meg vagy 
enyhültek. . a -.,:. 

Nem kisebbednek 
a gyermekélelmezés gondjai 

Hosszú évek óta nem ki-
sebbednek Szegeden' a gyer-
mekélelmezés gondjai — ez 
a tömör megállapítás a lé-
nyege a végrehajtó bizottság 
elé tárt jelentésnek, amelyet 

a művelődésügyi osztály ál-
lított össze. Az óvodásoknak 
81,7 százaléka részesül a vá-
rosban napköziotthonos el-
látásban — s bár ez lénye-
gesen magasabb arány az öt 

Befejezői!! a japán 
küldöttség programja 

A hétfő óta Magyarorszá-
gon tartózkodó, japán gazda-
sági vezetőkből álló 33 tagú 
küldöttség., amely a Magyar 
Kereskedelmi Kamara ma-
gyar—japán gazdasági klub-
jának ülésére érkezett Bu-
dapestre, csütörtökön befe-
jezte magyarországi prog-
ramját . 

A japán gazdasági szak-
emberek a Magyar Kereske-
delmi Kamarában előadáso-
kat tartottak az érdeklő-
désre számot tartó japán 

ipari témákról, tárgyalásokat 
folytattak magyar bankok, 
külkereskedelmi és iparvál-
latok vezetőivel az együtt-
működési lehetőségekről. 

A delegáció vezetőjét. Iva-
ta Kazuot, a Toshiba elekt-
ronikai konszern elnökét, a 
japán—magyar klub elnökét 
és kíséretét fogadta Faluvégi 
Lajos, a Minisztertanács el-
nökhelyettese. az Országos 
Tervhivatal elnöke; Puja\ 
Frigyes külügyminiszter. 

vei, illetve szerkezetének 
nagy része is szovjet szak-
emberek munkáját dicsérik. 

A tervek szerint ez év no-
vember 7-ére készül el a 
sportcsarnok. A vendégek a 

tott 102 mpter fesztávolságú 
kabeltető-szerkezetet. vala-

_ fővárosi m i n t a z é P £ t é s i megoldás-
tanács elnökhelyettese, Erdős ban ugyancsak egyedülálló 
András, a Sugár Egyesülés £ £ ó k es tribünök b e t o n -
igazgató tanácsának elnöke líar®:1,at' A ®f a Z 

fogadta Kádár Jánost. Tájé- ™ e t Példákat yeu 
koztatójában Erdős András * * a cwrook ter. . 
elmondta: ezer eládó dolgo- "" ' ' ' 
zik a Sugár Üzletközpontban, 
ahol négy szakáruház, 30 
szaküzlet. és szolgáltató egy-
ség áll a lakosság rendelke-
zésére. A novemberben meg-
nyitott üzletközpont ebben csarnokhoz tartozó gyakor-
az évben várhatóan két és lóépület tetejéről megtekin-
?él milliárd forintos forgal- tették az ugyancsak épülő, 
mat bonyolít le. 600 ágyasra tervezett Stadi-

Kádár János megtekintett on-szállót. 
több üzleti részleget. A látogatás következő ál-

Külső képében is sokat szé- lomása a 110 ezer lakosú 
pült a város, jelentős új al- Pesterzsébet volt. A 60 szá-
kotásokkal gazdagodott. A zalékban mupkáslaktá kerü-
tömeges lakásépítéssel ú j let modern negyedében Ke-
városközpontok alakultak ki, nesei István, a kerület párt-
például Angyalföldön, Cse- bizottságának titkára és 
pelen, Kispesten, Pbsterzse- Gyulay Gusztáv, a városrész 
beten. Újpesten. tanácselnöke fogadták a 

A VI. ötéves tervben meg- vendéget, 
határozott fővárosi felada- A pesterzsébeti városköz-
tokra összesen 186 milliárd pont építése 1973-ban ke/-
forintot fordítunk, amiből dődött et. s eddig 5300 úi 
Budapesten valósul meg a otthont adtak át. 
népgazdaság összes beruházó- K á d ó r J á n o s a I a k ó l e i e p i 

sa.nak nyolc szazaleita. Ki- s é t á n s z e m ü v e t t e 
emelt, tennivaló — nz elet- .. . 

Tegnap ós tegnapelőtt lezárták a közúti forgalom elől a 
Somogyi Bcla utca Oskola és Kelemen utca közötti szaka-
szát. Mi indokolta az intézkedést? A válaszhoz Somogyi _ 
Károlyné felvétele szo'gálhat illusztrációképpen. 40 tonnás | István, a fővárosi tanács el-
daruval kétszintes, 8 ezer 601) kilogrammos vasbeton osz- I nökhelyettese, az építkezés 
topokat emellek a lezárt utca fölött helyükre a Somogyi-| vezetői és Vlagyimir Maii-

könyvtár új épületén dolgozó DÉIÉP munkásai I sev, a beruházásban részt 

körülmények további jobbí- J1"?*! ^ r ka-l.-.v.- i P u t nyitó 24 tantermes al-tosa erdekeben - a lakás-
epites, az egeszsegugyi ella- . _ ; .. 
tás javítasa az általános is- s z a z négyzetméteres 
kolai oktatás megfelelőbb 
feltételeinek megteremtése. 

Innen a Központi Bizott-
ság első titkárának útja a 
Népstadion mögött maga-
sodó Budapesti Nagy Sport-
csarnok építkezéséhez veze-
tett. A bejáratnál Stadinger 

épületét. Öt-
torna-

csarnokot is kialakítanak 
benne, s nemcsak 800 kis-
diáknak. hanem a környék-
beliek közművelődési prog-
ramjainak is otthont ad 
majd. Kérdésére, hogy mi-
lyen a hatalmas lakótelep 
iskolai ellátottsága — a ta-
nácselnök elmondta, hogy a 
meglevő Ónodi utcai intéz, 
mény felújításával, s egy 

(Folytatás a 2. oldalon.) 

VILÁG PROLETÁRJAI, EGYESÜLJETEK! 


